

先贤安息日学课
PIONEER SABBATH-SCHOOL LESSONS

旧约历史
OLD TESTAMENT HISTORY

第 6 课

1888 年 2 月 11 日

洪水

参阅：《预言之灵》卷一，第 7 章。

1. 当世界彻底败坏时，上帝决定怎么做？创 6:13。
2. 上帝为要保存义人挪亚而做了什么安排？创 6: 14, 17, 18。
3. 是否曾经有过任何迹象表明有发生洪水的可能性？创 2: 5。
4. 在遵行耶和华的命令建造方舟的这件事上，挪亚彰显了上帝的什么恩典？来 11: 7。
5. 在方舟建好后，挪亚一家进入了方舟，接着发生了什么奇妙的事情，使人们相信挪亚所宣讲的真理？创 7: 7-9。
6. 此后过了多久，洪水才开始发生？第 10 节。
7. 挪亚还能为世人做些什么事情吗？第 16 节。
8. 雨下了多久？第 12 节。
9. 除了天上的雨水之外，还有什么导致了洪水的发生？第 11 节。
10. 洪水的影响有多广泛？第 17-23 节；彼后 3: 6。
11. 洪水在高位停留了多长时间(才消退)？创 7: 24。
12. 挪亚在方舟里待了多久？对比创 7: 11 与创 8: 13-16。

LESSON 6

February 11, 1888

THE FLOOD

SIDE LIGHTS.-" Great Controversy," [The Spirit of Prophecy] Vol. 1, Chap. 7.

1. When the world became wholly corrupt, what did God determine to do ? Gen. 6 :13.
2. What provision did the Lord make for the preservation of righteous Noah ? Gen. 6 : 14, 17, 18.
3. Had there ever been anything to indicate the possibility of a flood ? Gen. 2 : 5.
4. In obeying the command of the Lord to make an ark, what grace did Noah manifest ? Heb. 11 : 7.
5. After the ark was completed, and Noah and his family had gone into it, what wonderful thing took place to convince the people of the truth of what Noah had preached? Gen. 7 : 7-9.
6. How long after this before the flood began? Verse 10.
7. Was it possible then for Noah to do anything more for the people ? Verse 16.
8. How long did it rain ? Verse 12.
9. What besides rain from heaven helped to make the flood? Verse 11.
10. How extensive was the flood? Verses 17-23 ; 2 Peter 3 : 6.
11. How long did the waters remain at their height ? Gen. 7 : 24.
12. How long did Noah have to remain in the ark ? Compare Gen. 7 : 11 with Gen. 8 : 13-16.

13. 当挪亚出了方舟后，他做了什么？
创 8：20。

14. 耶和华如何论及未来的洪水？
创 9：11。

15. 祂给出了什么担保来证实这个应许？
第 12-15 节。

16. “我把我的虹放在云彩中”这句话有什么特殊的份量？ 启 4：3； 结 1：28。

17. 于是永远不会再发生全球性洪水的保证有多有力？ 答案：上帝以自己的荣耀保证不会有这种情况发生。

18. 这个地球永远不会被毁灭吗？
彼后 3：10。

19. 什么道宣告了这一点？ 第 5，7 节[钦定本]。
答：这道在起初创造了地球，又以洪水将其毁灭了一次。

20. 为什么会有这种毁灭发生？
路 17：26，27。

21. 圣经对于末世的日子里的邪恶有何描述？ 提后 3：1-5。

22. 地球会像洪水之前那样充满强暴吗？
见第 3 节。

23. 唯有谁能从这邪恶所带来的毁灭中得救？ 赛 33：14-17。

13. When Noah came out what did he do?
Gen. 8 : 20.

14. What did the Lord say about floods in the future ? Gen. 9 : 11.

15. What pledge did he give to confirm this promise? Verses 12-15.

16. What peculiar force is there in the expression, "I do set my bow in the cloud ?"
Rev. 4 : 3 ; Eze. 1 : 28.

17. Then how strong was the assurance that there should never be another universal flood ?
Ans.-God has pledged his own glory that it shall not be.

18. Will this earth never be destroyed by any means? 2 Peter 3 : 10.

19. What word has decreed this? Verses 5, 7.
Ans.-The same word that created the earth in the beginning, and that destroyed it once by a flood.

20. Why will this destruction take place ?
Luke 17 : 26, 27.

21. What description have we of the wickedness that shall be in the last days?
2 Tim. 3 : 1-5.

22. Will the earth be filled with violence as it was before the flood ? See verse 3.

23. Who alone will be saved from the destruction that comes because of this wickedness ? Isa. 33 : 14-17.

